
Protokół Nr XVII/13 
z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w Gminnym Centrum Kultury 

dniu 28 marca 2013r

W obradach udział wzięli:
1.Radni – 12
2.Sołtysi – 18
Radni nieobecni usprawiedliwieni – Edward Sosnowski, Jan Rutkowski
Radni nieobecni nieusprawiedliwieni – Andrzej Bronicki
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu.

Porządek obrad
1. Otwarcie obrad
2. Przedstawienie porządku obrad
3. Uhonorowanie przez Starostę Gołdapskiego wyróżniających się hodowców bydła 
    mlecznego z terenu gminy Dubeninki
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
5. Interpelacje i wnioski radnych i sołtysów
6. Informacja firmy Enesoleco o gminie energetycznie niezależnej
7. Zapoznanie się z uzasadnieniem wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
    w Olsztynie na uchwałę Nr IX/51/11 Rady Gminy Dubeninki z dnia 11 listopada 
    2011r w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
    przestrzennego Gminy Dubeninki
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej przystąpienia do 
    sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
    przestrzennego Gminy Dubeninki
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium 
     uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki
10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania 
     mieszkaniowym zasobem Gminy Dubeninki na lata 2013-2017”
11.Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
     zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubeninki w 2013 roku
12.Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
     gminy Dubeninki
13.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków 
    do urządzeń kanalizacyjnych
14.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
     Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 
     Gminy Dubeninki na 2013 rok
15.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gołdapskiego 
     na dofinansowanie zadania związanego z przebudową drogi powiatowej nr 1963 na 
     odcinku Degucie – Żytkiejmy
16.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r
17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
     Dubeninki na lata 2011-2022
18.Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących 
     fundusz sołecki
19.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 
     na rok 2013
20.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Dubeninki na rok 
     2013
21.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryfy za zbiorowe 
     zaopatrzenie w wodę z wodociągów gminnych
22.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z wodociągów wiejskich
     na terenie gminy Dubeninki
23.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o
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     wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
     właściciela nieruchomości
24.Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji ds. komunalizacji mienia Komunalnego
25.Zapoznanie się ze sprawozdaniami z działalności komisji stałych Rady Gminy za 2012r
26.Informacja na temat spraw którymi zajmowała się Rada Gminy w 2012r
27.Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej na 2012r dla Gminy Dubeninki”
28.Sprawy różne
29.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski
30.Zamknięcie obrad

Ad.1 Otwarcia obrad o godz. 910 dokonał Pan Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady 
        Gminy, który przewodniczył obradom.
         Pan Przewodniczący stwierdził, że ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, 
         w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi niezbędne kworum do prowadzenia 
         obrad sesji i podejmowania prawomocnych uchwał.
         Następnie Pan Przewodniczący powitał radnych, sołtysów, pracowników urzędu 
         gminy, Wójta Gminy Pana Ryszarda Zielińskiego i przybyłych gości: 
         Pana Andrzeja Ciołka Starostę Gołdapskiego, Panią Iwonę Ojrzyńską ze Starostwa 
         Powiatowego w Gołdapi, Pana Tomasza Trojana i Macieja Osimowicza z firmy 
         Enesoleco, Pana Jaromira Krajewskiego radnego powiatowego, dziennikarzy.
         Na obradach obecni byli również mieszkańcy gminy Dubeninki.
         
 Ad.2 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że porządek obrad został 
          przedstawiony i zapytał się czy ktoś chciałby wnieść uwagi do porządku obrad.
          Przewodniczący obrad zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku po pkt.20 
          następujących punktów:
          pkt.21- podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryfy za 
          zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów gminnych
          pkt.22- podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z 
          wodociągów wiejskich na terenie Gminy Dubeninki
          pkt.23- podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru 
          deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
          składanej przez właściciela nieruchomości
          pkt.24- podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji ds. komunalizacji mienia 
          komunalnego
          Dotychczasowe punkty 21-26 będą odpowiednio pkt. 25-30.
          Innych propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono.
          Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został 12 głosami „za (jednogłośnie) 
          przyjęty.

Ad.3  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Andrzeja Ciołka Starostę 
         Gołdapskiego o uhonorowanie wyróżniających się hodowców bydła mlecznego 
         z terenu gminy Dubeninki.
         Z terenu gminy Dubeninki zostali wyróżnieni następujący hodowcy:
         1. Henryk Repow
         2. Tomasz Kowalewski
         3. Robert Hołdyński
         4. Sławomir Czyżewski
         Pan Starosta pogratulował wyróżnionym rolnikom i wręczył listy gratulacyjne 
         wraz z drobnymi upominkami. Gratulacje złożył również Wójt Gminy Pan 
         Ryszard Zieliński.
         Następnie Pan Andrzej Ciołek złożył obecnym życzenia świąteczne po których 
         udał się na sesję Rady Powiatu.

Ad.4 Uwag do protokołu z XVI sesji Rady Gminy nie wniesiono i w głosowaniu 12 głosami
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         „za” (jednogłośnie) został przyjęty.
Ad.5 Na obradach niniejszej sesji nie zgłoszono interpelacji i wniosków.

Ad.6 Głos zabrał Pan Maciej Osimowicz Prezes firmy Enesoleco i powiedział, że 
         zostaliśmy zaproszeni żeby przedstawić pewną alternatywną formę wobec 
         projektów, problemów związanych z projektowanymi instalacjami wiatrowymi.
         Firma zajmuje się montażem paneli fotowoltaicznych,  jest to energia uzyskiwana z 
         płaskich paneli które produkują prąd.
         Następnie Pan Maciej Osimowicz dalszą informację przedstawiał w formie 
         prezentacji multimedialnej w postaci wyświetlanych slajdów, które omawiał.
         Zdaniem Pana Macieja Osimowicza gmina Dubeninki dzięki tym instalacjom 
         może stać się nowoczesna, ekonomiczna i energooszczędna.
         Głos zabrał Pan Tomasz Trojan Prezes firmy Enesoleco który zapoznał z ofertą 
         firmy, kosztami montażu oraz działaniem paneli fotowoltaicznych.
         Informację swoją przekazywał również w formie wyświetlanych slajdów.
         Po przedstawionej prezentacji wywiązała się dyskusja miedzy innymi na temat 
         kosztów położenia paneli na dachu budynku, ich wytrzymałości, finansowania 
         inwestycji, podłączenia do sieci energetycznej.

Ad.7 Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i odczytał treść uzasadnienia 
         wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie na Uchwałę 
         Nr IX/51/11 Rady Gminy Dubeninki z dnia 11 listopada 2011r w sprawie zmiany 
         Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
         Dubeninki.
         Wojewódzki Sąd Administracyjny po rozpoznaniu na rozprawie w dniu 19 lutego
         2013r sprawy ze skargi Ryszarda Gruszki na uchwałę Rady Gminy, 
         uznał skargę za niezasadną i ją oddalił.
         Pozostałe 2 skargi wniesione przez Ewę Koch i Magdalenę Nadgłowską- 
         Kołdys sąd oddalił, ponieważ nie znalazł podstaw do ich uwzględnienia.

Ad.8 Przewodniczący obrad poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał petycję 
        zwolenników i przeciwników zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
        zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki. 
         Przewodniczący obrad poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy o 
         przedstawienie petycji.
         Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Rudziewicz 
         i powiedział, że pierwsza petycja jest z 19 marca 2013r, do Urzędu Gminy  
         wpłynęła 27 marca 2013r i jest skierowana do Wójta Gminy Dubeninki oraz Rady 
        Gminy. Treść petycji brzmi następująco:
         „ My niżej podpisani mieszkańcy gminy Dubeninki popieramy lokalizację wiatraków 
         firmy EKO Energia na terenie wyznaczonego studium gminy Dubeninki. Siłownie 
         wiatrowe są ekologicznym źródłem energii odnawialnej oraz podwyższą roczny 
         budżet gminy Dubeninki, dzięki czemu skorzystają wszyscy mieszkańcy naszej 
         gminy”. Do petycji dołączono listę z 172 podpisami
         Drugi wniosek został złożony do Urzędu Gminy 27 marca 2013r i jest skierowany do 
         Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy przez Pana Zdzisława Mościńskiego 
         mieszkańca wsi Żytkiejmy.
         Pan Zdzisław Mościński w złożonym wniosku wnosi o nieuwzględnienie, nie 
         wrysowanie jego 25 działek ( numery działek zostały podane we wniosku) w 
         związku z przystąpieniem do sporządzania zmiany Studium.
         Do wniosku została dołączona informacja, umowy informujące, że jest hodowcą, 
         certyfikat, dyplom uznania.
         Trzecia petycja wpłynęła 27 marca 2013r do Rady Gminy Dubeninki o przesunięcie 
         odległości, przesunięcie wiatraka od zabudowań rolników.
         Treść petycji brzmi: „My mieszkańcy gminy Dubeninki apelujemy o ustanowienie, w 



4
         nowym projekcie Studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania 
         przestrzennego Gminy Dubeninki, minimalnej odległości siłowni wiatrowych od
         zabudowań mieszkalnych wynoszącej 2 km”. Petycję podpisało 56 osób.
         Czwarta petycja z dnia 15 lutego 2013r, wpłynęła 28 marca 2013r (przed sesją) 
         do Wójta Gminy Dubeninki, Rady Gminy Dubeninki o następującej treści:
         „ My mieszkańcy gminy Dubeninki apelujemy o ustanowienie, w nowym 
         projekcie Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
         przestrzennego Gminy Dubeninki, minimalnej odległości siłowni wiatrowych od 
         zabudowań mieszkalnych wynoszącej 2 km.
         Udowodniono, że farmy wiatrowe mają negatywny wpływ na zdrowie zwierząt i 
         ludzi, szczególnie kobiet w ciąży, dzieci oraz osób ze schorzeniami  
         kardiologicznymi. Potężny hałas, infradźwięki, pole magnetyczne, efekt 
         migotania świateł i cieni powodowane przez turbiny negatywnie oddziałują na 
         samopoczucie oraz stan zdrowia ludzi mieszkających w ich pobliżu.
         Wg. stanowiska Resortu Zdrowia, bezpieczną dla zdrowia ludzi odległością 
         wiatraków od budynków są 2 km. Ponadto budowa siłowni wiatrowych powoduje 
         znaczący spadek wartości nieruchomości znajdujących się w pobliżu  tych siłowni.
         Dzięki wprowadzeniu minimalnej odległości siłowni wiatrowych od zabudowań 
         mieszkalnych w wysokości 2 km ochronimy mieszkańców Gminy Dubeninki 
         przed utratą zdrowia i stratami materialnymi”.
         Petycję w imieniu mieszkańców gminy Dubeninki podpisał Pan Ryszard Gruszka – 
         Prezes Stowarzyszenia „Horyzont”. Do petycji dołączono listę z 110 podpisami.
         Głos zabrał Przewodniczący obrad i powiedział, że projekt uchwały w sprawie 

             uchylenia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium, radni 
             posiadają.

         Przewodniczący dodał, że chodzi o uchylenie Uchwały Nr XV/90/12 Rady Gminy 
Dubeninki z dnia 30 listopada 2012r ws. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki, 
przyjętego uchwałą Nr IX/51/11 Rady Gminy Dubeninki z dnia 10 listopada 2011r w 
zakresie dotyczącym wyznaczenia obszarów, na których rozmieszczone będą 
urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł energii o mocy przekraczającej 
100 KW, a także ich stref ochronnych związanych z ograniczeniami w zabudowie oraz 
zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu.
 Uchylenie uchwały spowodowane jest tym, że wynika konieczność zmiany granic 
obszarów, na których mogą być rozmieszczone elektrownie wiatrowe z infrastrukturą 
towarzyszącą wraz z ich strefami oddziaływania.
Poinformował, że projekt uchwały był analizowany na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych Rady Gminy w dniu 20 marca 2013r i członkowie komisji zaakceptowali tą 
zmianę. Na posiedzeniu komisji obecna była Pani Barbara Klimiuk Pełnomocnik firmy 
EKO ENERGIA Józef Pawlikowski-Bulcyk i Wspólnicy Sp.k. w Szaflarach która udzieliła 
szczegółowych wyjaśnień na tern temat.
Następnie Przewodniczący obrad oddał głos dla Pani Barbary Klimiuk Pełnomocnika 
firmy EKO ENERGIA.
Głos zabrała Pani Barbara Klimiuk i omówiła oraz przedstawiła na mapie (w formie 
slajdu) zakres złożonego wniosku z sierpnia 2012r w sprawie zmiany Studium.
Następnie Pani Pełnomocnik powiedziała, że wniosek który został złożony (14.02.2013r) 
po orzeczeniu Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, wpisuje się jakby w treść i to 
uzasadnienie, które między innymi skarżący podnosili.
Firma z innych powodów, ale też i z własnych przemyśleń i ograniczenia zakresu 
inwestycji, zdecydowała, że chce ograniczyć zakres swoich inwestycji, czyli jak 
najbardziej odsunąć się od obszarów które są objęte zarówno ścisłą ochroną, a także 
obszarów do nich przyległych. Firma chce również na części obrębu Żytkiejmy 
uwzględnić wnioski kilku właścicieli działek, co do rozważenia możliwości zlokalizowania 
ewentualnie kilku wiatraków. 
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Z bardzo wstępnych przymiarek powiedziała Pani Barbara Klimiuk wynikałoby, że w 
obrębie Żytkiejmy mogłoby się pojawić od 3 do 4 szt wiatraków. 
Wnioski od zainteresowanych rolników z Żytkiejm zostały uwzględnione w złożonym 
przez firmę wniosku o zmianę Studium.
Zacytowała również fragment ze stanowiska Ministra Zdrowia z 6.12.2012r które jest 
odpowiedzią dla Wójta Gminy Augustów ws. wpływu elektrowni wiatrowych na zdrowie 
oraz odległości budowania farm wiatrowych od zamieszkałych przez ludzi budynków 
(stanowisko Ministerstwa radni otrzymali w dniu 20.03.2013r podczas wspólnego 
posiedzenia komisji stałych Rady Gminy).
Pani Barbara Klimiuk dodała, że są inwestorem który nie zamierza łamać prawa, nie 
zamierza realizować inwestycji w obliczu konfliktu społecznego.
Propozycja zmiany Studium w zakresie dotyczącym wyznaczenia obszarów, na których 
mogą być rozmieszczane elektrownie wiatrowe z infrastrukturą towarzyszącą wraz z ich 
strefami oddziaływania ( wniosek z 11.02.2013r) została obecnym na sesji przedstawiona 
na mapie ( w formie slajdu).
Następnie wywiązała się dyskusja na temat wiatraków i Studium w której uczestniczyli 
również przybyli na sesję mieszkańcy gminy Dubeninki.
Do zadanych pytań, uwag ustosunkowała się Pani Barbara Klimiuk oraz Wójt Gminy Pan 
Ryszard Zieliński.
Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński wyświetlił materiał dotyczący wiatraków w 
gminie Przerośl.
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały Nr XVII/114/13 w sprawie uchylenia 
uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki.
Po przedstawieniu projektu uchwały ponownie wywiązała się dyskusja.
Wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński.
Przedstawiony projekt uchwały Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.9  Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XVII/115/13 w sprawie 
przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki.
Przedstawiony projekt uchwały Pan Kazimierz Krahel poddał pod głosowanie.
„Za” przyjęciem uchwały oddano 4 głosy, 8 „przeciw”,0 „wstrzymujące”.

Ad.10 Przewodniczący Rady |Gminy poinformował, że powyższy projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje stałe Rady Gminy.
Następnie Pan Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały Nr XVII/116/13 w 
sprawie przyjęcia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Dubeninki na lata 2013-2017”.
Uchwała została podjęta 12 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.11 Przewodniczący obrad poinformował, że wspólnym posiedzeniu komisji projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany.
Następnie Pan Kazimierz Krahel odczytał treść projektu uchwały Nr XVII/117/13 w 
sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Dubeninki.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujące.

Ad.12 Przewodniczący obrad poinformował, ze projekt uchwały był analizowany na wspólnym 
posiedzeniu komisji.
Salę obrad opuściła radna Jadwiga Świtaj, w dalszych obradach uczestniczyło 11 
radnych.  
Głos zabrał sołtys sołectwa Lenkupie Pan Józef Wojczulis w sprawie ustalonej stawki za
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odbiór odpadów komunalnych. Pan Sekretarz wyjaśnił, że regulamin utrzymania 
czystości nie dotyczy uchwał śmieciowych. 
Sprawa odbioru odpadów komunalnych zostanie ponowiona po ogłoszeniu przetargu, 
wówczas będzie wiadomo za ile śmieci z terenu gminy będą wywożone.
Cena za odbiór odpadów komunalnych będzie na nowo ustalona.
Następnie wywiązała się dyskusja na temat odpadów komunalnych, deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości.
Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński.
Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały Nr XVII/118/13 w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dubeninki.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.13 Przewodniczący obrad poinformował, że radni otrzymali wniosek o zatwierdzenie taryfy 
za zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych.
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały Nr XVII/119/13 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.14 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XVII/120/13 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy Dubeninki na 2013 rok.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.15 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XVII/121/13 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gołdapskiego na dofinansowanie zadania 
związanego z przebudową drogi powiatowej nr 1963 na odcinku Degucie – Żytkiejmy.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r omówiła Skarbnik Gminy 
Pani Bożena Wronowska.
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały Nr XVII/122/13 w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2013r.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.17 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki 
na lata 2011-2022 omówiła Skarbnik Gminy Pani Bożena Wronowska.
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały Nr XVII/123/13 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki na lata 2011-2022.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.18 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel poinformował, że do Wójta Gminy i 
Rady Gminy wpłynął wniosek od sołtysa sołectwa Kiekskiejmy w sprawie wydzielenia 
funduszu sołeckiego dla sołectwa Kiekskiejmy, bądź przeznaczenia równoważnej kwoty 
na poprawę stanu drogi gminnej łączącej wieś Kiekskiejmy ze wsią Lenkupie, w części 
leżącej w granicach sołectwa Kiekskiejmy.
Pan Przewodniczący dodał, że wniosek był rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu 
komisji stałych Rady Gminy i poprosił Wójta Gminy o informację na ten temat.
Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że z wyliczeń wynika, iż sołectwo Kiekskiejmy w 
ramach funduszu sołeckiego mogłoby otrzymać ok. 10 tyś. zł. Za kwotę pochodzącą z 
funduszu sołeckiego nie ma możliwości zrobienia 1 km drogi. Pan Wójt proponował 
połączenie funduszu sołeckiego z sołectwem Lenkupie.
Z informacji uzyskanej od Pana Ryszarda Gruszki sołectwo Lenkupie nie jest 
zainteresowane i swoich środków finansowych, nawet gdyby były, to nie dadzą.
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Pan Wójt stwierdził, iż nie powie na dzień dzisiejszy, że będą środki finansowe, ponieważ 
nie wie jakie będą dochody za rok czy dwa.
Pan Ryszard Zieliński dodał, żeby rozpocząć remont drogi Kiekskiejmy - Lenkupie należy 
zabezpieczyć w budżecie gminy 20-25 tyś. zł i stwierdził, iż nie mówi, że jest to 
niemożliwe.
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały Nr XVII/124/13 w sprawie wyodrębnienia 
w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.
Uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”.
Głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że prawdopodobnie w Żytkiejmach będzie 
żwirownia. W chwili obecnej trwają prace związane z pozyskaniem pozwolenia na 
żwirownię.

Ad.19 Przewodniczący Rady Gminy poprosił przewodniczących komisji stałych Rady Gminy o 
przedstawienie planów pracy komisji na 2013r.
Plany pracy zostały przedstawione przez:
1. Andrzeja Kisielewskiego – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
2. Dorotę Hołodowską – Członka Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu
3. Stanisław Bielickiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Porządku Publicznego
4. Dorotę Hołodowską- Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury
Po przedstawieniu planów pracy Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały 
Nr XVII/125/13 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy na rok 
2013.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.20 Plan pracy Rady Gminy na rok 2013 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. Następnie 
Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały Nr XVII/126/13 w sprawie uchwalenia 
planu pracy rady Gminy na rok 2013.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.21 Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XVII/127/13 w sprawie 
przedłużenia obowiązywania taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę z wodociągów 
gminnych.
Głos zabrał Wójt Gminy i powiedział, że w związku z tym, iż spadło po raz kolejny 
zużycie wody (o 11 tyś. l) na dzień dzisiejszy Optima Sp. z o.o w Olecku ma deficyt w 
wysokości 49 tyś. zł.
Optima chce utrzymać powyższą taryfę do 31 października 2013r po to żeby precyzyjnej 
doszacować koszty wyprodukowania wody. Cena wody będzie bardzo droga ponieważ 
spada jej zużycie. Cena 1m3 wody na dzisiaj jest już o 79 gr. niedoszacowana.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.22 Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały Nr VII/128/13 w sprawie ustalenia 
dopłaty za wodę pobraną z wodociągów wiejskich na terenie Gminy Dubeninki.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.23 Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Krahel odczytał projekt uchwały Nr 
XVII/129/13 zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 
nieruchomości.
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński dodając, 
że wszystkie dotychczasowe uchwały dotyczące śmieci będą jeszcze zmieniane.
Zwrócił również uwagę na zapis w deklaracji dotyczący terminu złożenia pierwszej 
deklaracji, w projekcie uchwały jest do 30 kwietnia 2013r, proponuje się zmienić na „do 
15 maja 2013r”. Radni zaakceptowali zmianę terminu.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).
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Ad.24 Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały Nr XVII/130/13 w sprawie powołania 

komisji ds. komunalizacji mienia komunalnego.
Głos zabrał Wójt Gminy Pan Ryszard Zieliński i powiedział, że powołanie takiej komisji 
jest niezbędne w związku z potrzebą przejęcia gruntów skarbu państwa pod drogi, pod 
przyszłe ścieżki rowerowe.
Uchwała została podjęta 11 głosami „za” (jednogłośnie).

Ad.25 Sprawozdanie z działalności komisji za 2012r przedstawili:
1. Andrzej Kisielewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
2. Dorota Hołodowska – Członek Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, natomiast 
sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Pani Przewodnicząca nie 
posiadała
3. Stanisław Bielicki – Przewodniczący komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Porządku Publicznego

Ad.26 Informację na temat spraw którymi zajmowała się Rada Gminy w 2012r przedstawił Pan 
Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady Gminy.

Ad.27 Głos zabrała Pani Alicja Karwel Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Dubeninkach i powiedziała, że to co jest zawarte w Ocenie zasobów pomocy społecznej 
na 2012r dla Gminy Dubeninki przedstawiła na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 
Rady Gminy w związku z tym zapozna ze sprawozdaniem z działalności Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubeninkach za rok 2012. Pani Kierownik dodała, że 
ocena zasobów pomocy społecznej zawiera wszystkie dane dotyczące infrastruktury 
gminy, wszystkie zasoby jakie są w gminie.
Przedstawiona informacja zamieszczona w aktach Rady Gminy.

Ad.28 W sprawach różnych głos zabrali:
Wójt Gminy Ryszard Zieliński przedstawił następujące sprawy:
1. Starosta Gołdapski zwrócił się z propozycją do Gminy Dubeninki żeby w dniu 
25.08.2013r na boisku szkolnym przy Szkole Podstawowej w Dubeninkach odbyły się 
dożynki powiatowe.
Gmina powinna zapewnić: scenę, nagłośnienie, scenografię, wejście na scenę, plac, 
przygotować imprezy, kompozycje z siana i słomy, ochronę, oprawę muzyczną, podesty 
pod wieńce, krzesła, ławki, osobę prowadzącą imprezę.
Do zadań gminy należy również: zatrudnienie elektryka, pokrycie kosztów energii 
elektrycznej dla Szkoły w Dubeninkach, wydzierżawienie 3 toalet, sprzątanie po 
dożynkach, zatrudnienie porządkowych którzy będą kierować ruchem, zatrudnienie 
strażaków ochotników, zabezpieczenie tańca ognia i zjeżdżalni, przygotowanie 
zaproszeń dla Wojewody Warmińsko-Mazurskiego oraz posłów i senatorów z naszego 
województwa, zaproszenia dla Wójtów i Burmistrzów, przygotowanie poczęstunku dla 
zaproszonych gości i zespołów. Pan Starosta sfinansuje zakup połowy tucznika.
Na koszt gminy należy przygotować posiłki, ufundować nagrody, Wójt 300 zł za 
najpiękniejszy wieniec-II miejsce, 200 zł Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w 
Dubeninkach za wieniec –III miejsce, Starosta 400 zł za wieniec – I miejsce.
Ponadto należy uzgodnić z proboszczem parafii odprawienie mszy, w przypadku 
odprawiania na boisku szkolnym wówczas gmina ma przygotować plac, zadaszenie, 
ołtarz, namiot ( należy zakupić), zatrudnić obsługę i rekwizyty do konkursów.
Gmina musiałaby zapewnić także ogródek piwny, sołectwa musiałyby wystawić swoje 
stoiska z potrawami i poczęstunkiem dla gości, turystów oraz przygotować wieńce do 
konkursu.
Gmina Gołdap na nagrody przeznaczyłaby 3 tyś. zł, Gmina Banie Mazurskie 2 tyś. zł, 
Starosta 400 zł za I miejsce w konkursie najpiękniejszy wieniec i sfinansował w 50 % 
zakup tucznika na poczęstunek dla gości i zespołów muzycznych.
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Według wstępnych wyliczeń stwierdził Pan Wójt na organizację dożynek powiatowych 
Gmina Dubeninki powinna posiadać 15-20 tyś. zł
Głos zabrał Pan Ryszard Gruszka mieszkaniec wsi Łysogóra i poinformował że gminy 
mogą pozyskać środki finansowe w wysokości do 1 mln. zł na utworzenie targowiska 
gminnego, które można byłoby wykorzystać do organizowania różnego rodzaju imprez.
Głos zabrał Pan Wójt i odniósł się do sprawy targowiska informując, iż zbliża się nowy 
okres programowania 2014-2020, gdzie będą bardzo duże unijne pieniądze do wzięcia 
na tworzenie grup producentów sera, jajek i innej ekologicznej żywności czyli na 
tworzenie grup producenckich. Inicjatywę będą mogli przejąć osoby które to produkują 
tzn. będą mogły łączyć się w grupy i być może wtedy w Dubeninkach potrzebne będzie 
targowisko.
Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
sprawę organizacji dożynek powiatowych w Dubeninkach.
„Za” zorganizowaniem dożynek oddano 0 głosów, 8 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”.
Ponownie głos zabrał Wójt Gminy celem przedstawienia kolejnych spraw.
- odczytał treść pisma Fundacji Wspierania Rozwoju Edukacji Escola z Łodzi w którym 
wykazują zainteresowanie przejęciem placówek oświatowych w przypadku ich likwidacji
- odczytał treść pisma od firmy „Inwestycje – Odnawialne Źródła Energii Sp. z o.o” z 
Poznania
- poinformował, że w planach jest budowa linii wysokiego napięcia od Olecka do Gołdapi 
tzw. dwutorowa
- odczytał treść pisma jakie w imieniu mieszkańców gminy skierował do Delegatury w 
Ełku Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia 
w sprawie utrudnionego dostępu do leczenia stomatologicznego w Dubeninkach.
Stomatolog przyjmuje niezgodnie z wywieszonym na drzwiach poradni harmonogramem. 
Pan Wójt poprosił w imieniu mieszkańców o interwencję.
Na wystosowane pismo, Delegatura w Ełku poinformowała, że prowadzone jest 
postępowanie kontrolne w „Supernova Clinic” NZOZ prowadzącym gabinet 
stomatologiczny w Dubeninkach.
- poinformował, że w połowie marca br. na zaproszenie Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego uczestniczył w spotkaniu z Panią Minister na którym poinformowano, że są 
przygotowywane przepisy prawne odnośnie łączenia się gmin będących w słabej 
kondycji finansowej oraz łączenia się powiatów.
Rząd nie widzi sposobu żeby takie gminy i powiaty przetrwały.
Głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Kosiński i powrócił do sprawy głosowania 
nad zmianą uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki.
Pan Sekretarz poinformował, że Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Suwalszczyzny i 
Mazur Garbatych „Horyzont” 24 listopada 2012r wystąpiło do Wojewody Warmińsko – 
Mazurskiego ze skargą na działalność Rady Gminy i skargą na uchwałę Rady Gminy 
Nr IX/51/11 z dnia 10 listopada 2011r w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki.
Pan Wojewoda pismem z dnia 3 stycznia 2013r udzielił odpowiedzi skarżącym.
Następnie Pan Sekretarz, po uzyskaniu zgody od Pana Ryszarda Gruszki Prezesa 
Stowarzyszenia „Horyzont” na przekazanie radnym i sołtysom odpowiedzi na skargę, 
odczytał z pisma fragmenty dotyczące procedury sporządzania zmiany Studium.
Sekretarz wyjaśnił, że uchwalone 10 listopada 2011r Studium należałoby dostosować do 
obowiązujących przepisów.
Zdaniem Sekretarza nie wszyscy radni mogli dokłanie zrozumieć na czym ma polegać 
proponowana zmiana uchwały.
Następnie Sekretarz Gminy Stanisław Kosiński powołując się na treść § 30 ust.4 Statutu 
Gminy zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania.  
Głośno odczytał treść ust.3 § 30 Statutu Gminy. W tym miejscu Przewodniczący Rady 
Gminy ogłosił krótką przerwę w obradach.
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Po wznowieniu obrad  Kazimierz Krahel poprosił Sekretarza Gminy o krótkie wyjaśnienie 
dotyczące proponowanych zmian Studium.
Głos zabrał Sekretarz i powiedział, że głosujemy nad zmianą uchwały w sprawie 
Studium. W poprzednim Studium według „starej” ustawy nie trzeba było zaznaczać stref 
oddziaływania ewentualnych elektrowni wiatrowych na środowisko. Nowelizacja ustawy 
wprowadziła taki obowiązek. Ażeby Studium było zgodne z prawem, na terenach 
predysponowanych do postawienia elektrowni wiatrowych, muszą być zaznaczone strefy 
oddziaływania.
Wyjaśnił również, że załącznik do uchwały jest przedstawiony w skali 1:25000 która 
uniemożliwia odwzorowanie granic i numerów działek. Dopiero plan miejscowy 
sporządzony w skali 1;1000 będzie zawierał numery działek oraz ich granice.
Jeżeli właściciel działki nie będzie zainteresowany posadowieniem na swojej działce 
elektrowni wiatrowej, to nie ma możliwości wbrew jego woli wybudowania tam wiatraka.
W tym miejscu Przewodniczący obrad powrócił do uchwały Nr XVII/115/13 w sprawie 
przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dubeninki, która nie została przyjęta przez 
radnych, proponując jej powtórne przegłosowanie.
Po czym zapytał się radnych „ kto jest za przystąpieniem do wprowadzenia zmian w 
Studium” przedstawionych w projekcie Uchwały Nr XVII/115/13.  
Innych wniosków nie przedstawiono.        
Przewodniczący Rady przedstawiony wniosek podał pod głosowanie.
Uchwała została podjęta 7 głosami „za”, 4 „przeciw”, 0 „wstrzymujące się”.

Ad.29 W związku z tym, że na obradach niniejszej sesji nie zgłoszono interpelacji i wniosków 
nie było odpowiedzi.

Ad.30 Przewodniczący Rady Gminy z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych złożył 
obecnym na sesji życzenia i o godz. 1450  zamknął obrady.

Protokółowała Przewodniczący Rady Gminy

Irena Zakrzewska Kazimierz Krahel


